

世界象棋联合会 WORLD XIANGQI FEDERATION

中国·北京·天坛东路80号，邮政编码：100061
NO.80 TIAN TAN DONG ROAD, BEIJING 100061, CHINA
TEL: 86-10-87559136 FAX: 86-10-67115732
E-mail: wxiangqifs@126.com



第十七届世界象棋锦标赛竞赛规程

一、主办单位：世界象棋联合会

二、承办单位：东马象棋总会

三、筹办单位：古晋象棋公会及三马拉汉象棋公会

四、比赛日期和地点：

2022年10月23日至30日（10月22、23日均可报到，30日离会），在马来西亚砂捞越古晋举行。

五、比赛项目

（一）男子：男子团体、男子个人。

（二）女子：女子个人。

（三）青少年：

（1）U16：男子个人、女子个人。

（2）U12：男子个人、女子个人。

六、参赛资格

（一）各协会可报领队1人，教练1人，男棋手2人，女棋手2人，青少年每个组别可报4人，非华越裔棋手名额不限。

(二) U16: 2006 年 1 月 1 日—2009 年 12 月 31 日出生的棋手。

(三) U12: 2010 年 1 月 1 日后出生的棋手。

七、比赛办法

(一) 比赛执行《世界象棋规则》。

(二) 每局每方基本用时 60 分钟，每走一着加 30 秒，不限着数，超时判负。

(三) 男子个人采用积分编排制赛 9 轮：第 8 轮结束后的前 2 名，进行冠亚军决赛，其他棋手进行第 9 轮积分编排赛。冠亚军决赛办法在补充细则中另行规定。

(四) 女子个人组根据报名人数确定赛制及轮次，详见补充细则。

(五) 青少年各组别如参赛人数不足 6 人，将合并至其他组别，合并次序依次为同性别混组、不同性别混组；根据报名人数确定赛制及轮次，详见补充细则。

八、名次计算

(一) 团体名次

男子团体成绩根据同队成绩最好的两名棋手的个人名次计算，名次分和小者列前；如相同，则比较最好名次。团体不足 2 人，不计名次。

(二) 个人名次区分

1. 男子组如积分相等，则按以下顺序区分：对手分高者列前；直接对赛胜者列前；胜局多者列前；后手胜局多者列

前；后手局数多者列前；强对手分高者列前；技术犯规少者列前。如仍无法区分，则比较上一轮成绩(名次)。

2. 女子组名次区分详见补充细则。

3. 青少年各组别分组录取，如参赛人数不足6人，录取名次为N-1（N为参赛人数），名次区分详见补充细则。

九、奖励办法

（一）男子团体录取前8名，前3名颁发奖杯、奖牌，前8名颁发证书。

（二）男子个人录取前8名，前3名颁发奖杯，前8名颁发证书及奖金。

（三）女子个人录取前8名，前3名颁发奖杯，前8名颁发证书及奖金。

（四）青少年个人录取前8名，前3名颁发奖杯，前8名颁发证书及奖金。如参赛组别不足6人，录取名次为N-1。

（五）棋手可根据成绩按最新的《世界象棋联合会棋手技术等级标准》，由所在协会向世象联申报相应等级。如该组别不足3人，不授予等级。

十、奖金（共计50000美元）

| 名次 | 男子个人 | 女子个人 | U16 男子个人 | U16 女子个人 | U12 男子个人 | U12 女子个人 |
|-----|------|------|----------|----------|----------|----------|
| 冠军 | 8000 | 3000 | 1500 | 1500 | 1200 | 1200 |
| 亚军 | 5000 | 2000 | 1200 | 1200 | 900 | 900 |
| 季军 | 3000 | 1200 | 800 | 800 | 700 | 700 |
| 第四名 | 1500 | 1000 | 700 | 700 | 600 | 600 |

| | | | | | | |
|-----|-------|------|------|------|------|------|
| 第五名 | 1200 | 800 | 500 | 500 | 400 | 400 |
| 第六名 | 1000 | 500 | 400 | 400 | 300 | 300 |
| 第七名 | 800 | 300 | 300 | 300 | 200 | 200 |
| 第八名 | 500 | 200 | 200 | 200 | 100 | 100 |
| 合计 | 21000 | 9000 | 5600 | 5600 | 4400 | 4400 |

十一、报名办法

(一) 请各协会于 8 月 31 日前将加盖协会章的报名表、本队所有人员 2 寸彩色电子照片(照片文件名为: 人员姓名)和航班资料电邮至世象联秘书处和组委会。

(二) 联系方式:

1. 秘书处联系方式: 李淼, 电话: +86-10-87559136, 邮箱: wxiangqifs@126.com。

2. 组委会联系方式:

曾令威, 手机: +60198287599;

陈奕霖, 手机: +60165255286;

组委会邮箱: kuchingxiangqi1959@gmail.com。

十二、接待办法

(一) 各队旅费、食宿费用自理。

(二) 食宿统一安排在 Imperial Hotel 帝宫酒店。

(1) 领队、教练与棋手食宿标准: 单人间: 120 美元/人/天; 双人间: 80 美元/人/天。

(2) 随队人员食宿标准: 单人间: 140 美元/人/天; 双人间: 100 美元/人/天

(三) 大会负担各参赛单位 3 位非华越裔棋手 3 天食宿费用(参照双人间标准)。

十三、接、送站

酒店 05:00-23:00 有免费接送服务,大会于 10 月 22 日、23 日 08:00-18:30 安排人员在古晋国际机场接机,如有需要请联系组委会。如在其他时间或其他机场到达,请自行安排。

十四、请各队自行购买赛事期间个人保险包括医疗保险。

十五、其他

(一) 开、闭幕式:请男士着正装(西服、西裤、衬衫、领带、皮鞋),或国际公认的各国家(地区)民族服装。女士着套装。

(二) 赛场:棋手请着正装或各队统一运动服。

(三) 未按要求着装或穿戴不齐者,禁止参加开、闭幕式及比赛。

(四) 大会负担 10 月 23 日晚餐至 10 月 30 日早餐在 Imperial Hotel 帝官酒店的食宿安排。如需提前抵达或延后离会,由大会根据参会标准另行安排用餐。

十五、未尽事宜,另行通知。

十六、本规程解释权属世界象棋联合会秘书处。



世界象棋联合会
WORLD XIANGQI FEDERATION

中国·北京·天坛东路80号, 邮政编码: 100061
NO.80 TIAN TAN DONG ROAD, BEIJING 100061, CHINA
TEL: 86-10-87559136 FAX: 86-10-67115732
E-mail: wxiangqifs@126.com



17th World Xiangqi Championship
Regulations

I. Host: World Xiangqi Federation

II. Organizer: Sarawak And Sabah Xiangqi Federation.
Co-organizer: Kuching Xiang Qi Association and Samarahan
Xiang Qi Association

IV. Date and Venue:

It will be held in Kuching, Sarawak, Malaysia from
October 23rd to 30th, 2022 (Registration and check in on October
22nd and 23rd, and may leave on October 30th).

V. Competition Events

1. Men: Men's Team, Men's Individual

2. Women: Women's Individual

3. Youth:

(1) U16 : Boy's (Youth) Individual, Girl's (Youth)
Individual.

(2) U12 : Boy's (Youth) Individual, Girl's (Youth)
Individual.

VI. Qualification

1. Each participating team may register 1 team leader, 1 coach, 2 men player, 2 women player, 4 players for each youth's category, no limit to the number of non-Chinese non-Vietnamese players

2. U16: Players who were born between January 1, 2006 to December 31, 2009

3. U12: Players who were born on and after January 1, 2010

VII. Competition method

1. The WXF Xiangqi Competition Rules will be adopted.

2. 60 minutes + 30 seconds increment per player per move, Players who have exceeded their allocated time are deemed to have lost the match.

3. 9 rounds of Swiss System for Men's Individual: The top 2 players after the 8th round will enter the final, while the other players will play the 9th round of Swiss System. The method of the final will be regulated separately in the supplementary rules.

4. The format of women's individual will be determined by the number of entry, for more details please see the the supplementary rules.

5. For group with less than 6 persons, it will be merged with another group; order of merging is as follow respectively: same gender group merging, mixed gender group merging. The

competition format will be determined by number of entry, for more details please see the the supplementary rules.

VIII. Ranking Calculation

1. Team event

Men Team results are calculated according to the ranks of the top two players of each team; the team with a lower sum of ranks will be ranked higher; if the sum of ranks are the same, then compare the better rank. Teams with less than 2 has no ranks.

2. Individual event

(1) If the points in the men's group are equal, they are divided in the following order: the player whose opponents score is higher; the player who wins the directly match; the player who wins more games; the player who wins more games with playing black; the player who has more games with playing black; the player whose opponent has high score; and the player who has fewer technical fouls. If still unable to distinguish, then compare the results of the previous round (ranking).

(2) For the methods of Women Individual player's ranking, please see the supplementary rules.

(3) If there are less than 6 participants in the youth category, the ranking is N-1 (N is the number of participants), for details please see the supplementary rules.

IX. Ranking and Awards

1. Men Team: top 8 teams will be rewarded, top 3 teams will be rewarded trophies and medals; ranks 1-8 will be rewarded certificates.

2. Men Individual: top 8 players will be rewarded, top 3 players will be rewarded trophies; ranks 1-8 will be rewarded certificates and prize money.

3. Women Individual: top 8 players will be rewarded, top 3 players will be rewarded trophies; rank 1-8 will be rewarded certificates and prize money.

4. The top 8 youth players will be rewarded, the top 3 players will be rewarded trophies, and the top 8 will be rewarded certificates and prize money. If there are less than 6 participants in the category, the admission ranking will be N-1.

5. Players can report their corresponding grades to the World Xiangqi Federation by their associations according to the latest "World Xiangqi Federation Technical Grade Standards" according to their results. If there are less than 3 people in the category, no grade will be awarded.

十、Prize Award

| Rank | Men Individual | Women Individual | U16 Boy (Youth) | U16 Girl (Youth) | U12 Boy (Youth) | U12 Girl (Youth) |
|---------------------------------|----------------|------------------|-----------------|------------------|-----------------|------------------|
| Champion | 8000 | 3000 | 1500 | 1500 | 1200 | 1200 |
| 1st Runner-up | 5000 | 2000 | 1200 | 1200 | 900 | 900 |
| 2nd Runner-up | 3000 | 1200 | 800 | 800 | 700 | 700 |

| | | | | | | |
|-----------------------------|--------------|-------------|-------------|-------------|-------------|-------------|
| 4th Place | 1500 | 1000 | 700 | 700 | 600 | 600 |
| 5th Place | 1200 | 800 | 500 | 500 | 400 | 400 |
| 6th Place | 1000 | 500 | 400 | 400 | 300 | 300 |
| 7th Place | 800 | 300 | 300 | 300 | 200 | 200 |
| 8th Place | 500 | 200 | 200 | 200 | 100 | 100 |
| Total | 21000 | 9000 | 5600 | 5600 | 4400 | 4400 |

XI. Registration

1. All associations are requested to e-mail the registration form with the seal of the association, 2-inch color digital photos of all members of the team (file name of photo: name of the member) and flight information to the secretariat of the World Xiangqi Federation and the Organizing Committee before 31st August 2022.

2. Contact:

1. Contact of Secretariat: Li Miao, Tel: +86-10-87559136,
E-mail: wxiangqifs@126.com.

2. Contact of Organizing Committee:

Chen Ling Wei, Tel: +60198287599;

Chan Yee Leng, Tel: +60165255286;

E-mail: kuchingxiangqi1959@gmail.com.

XII. Reception

1. Travel, board and lodging expenses for each team at their own expense.

2. Board and Lodging will be arranged at Imperial Hotel Kuching.

(1) Accommodation for team leader, coach and players:

Single-bed room: US\$120/person/day;

Double-bed room: US\$80/person/day;

(2) Accommodation for other team members:

Single-bed room: US\$140/person/day;

Double-bed room: US\$100/person/day

(3) The Organizing Committee will cover the cost of accommodation and food for 3 days for 3 non-Chinese non-Vietnamese players from each participating team (refer to the double room rate)。

XIII. Transportation

Free shuttle service is available from 05:00-23:00 at the hotel. The Organizing Committee will arrange for pick-up at Kuching International Airport from 08:00-18:30 on October 21st and 22nd, please contact the organizing committee if you need. If you arrive at other times or other airports, please make your own arrangements.

XIV. Each team shall bear its own cost to buy the personal insurance during the tournament, including medical insurance.

XV. Others

1. Opening and Closing Ceremony: Please wear formal dress (suit, pants, shirt, tie and shoes) or internationally

recognized national costume of each country/region. For women, please wear a suit.

2. Players should wear formal wear or uniform of each team during the tournament.

3. Those who do not dress as required or are not properly dressed are prohibited from participating in the opening and closing ceremonies and the tournament.

4. The organizing committee will only make arrangement for room and board at The Imperial Hotel Kuching from dinner on 23nd October to breakfast on 30th October. In case of early arrival or late departure, the organizing committee will arrange additional meals according to the Championship standard.

XVI. Any unsettled matter not covered in this regulation will be notified later.

XVII. The secretariat of World Xiangqi Federation reserves the right to interpret this regulation.